
E G Y E S Ü L E T I H Í R E K 

A Híradástechnikai Tudományos Egyesület Szombathelyen 
1979. szeptember 25—26. között rendezte meg hagyományos 
Alkatrész Konferenciáját. A konferencia védnöke Soltész Ist
ván kohó- és gépipari miniszter volt. 

Több mint 270 szakember meghallgatta a kohó- és gép
ipari miniszterhelyettes, Littvai István tájékoztatóját, vala
mint a kapcsolódó előadásokat a magyar elektronikai ipar 
konstrukció] áról. 

A konferencia örömmel vette tudomásul az illetékes álla
mi szervek döntését, amelynek alapján megkezdődött az al
katrészipar rekonstrukciójának tervezése. A konferencián el
hangzott szakmai előadások és a kerekasztal fórumon elhang
zott hozzászólások tevékeny hozzájárulást jelentettek a ter
vezési munkák pontosításához. 

A konferencia szakmai közvéleménye továbbra is figyelem
mel kívánja kísérni a magyar elektronikai ipar sorsát és 
ezért 

— felajánlja konzultatív közreműködését a konkrét végre
hajtási tervek kidolgozásához és konkretizálásához; 

— igény esetén egyesületi vitafórumot biztosít egyes fon-
tosabb kérdések döntés-előkészítéséhez; 

— felhívja a figyelmet a konferencián elhangzott egyes — a 
fejlődéssel összefüggő — prognosztikai megállapítások
ra; 

— egyhangúan támogatja az elektronikai ipar hosszú távú 
koncepcióban megfogalmazott alkatrészipari fejlesztési 
célkitűzéseket és fő irányokat; 

— kéri az országos vezető szerveket, hogy az alkatrészipar 
gyors ütemű fejlesztésének 1980-ban történő előkészí
tését és 1981. évi megkezdését gyors döntéssel tegyék 
lehetővé; ^ 

— szükségesnek tartja és ezért javasolja, hogy a V I . öt
éves tervidőszakra tervezett alkatrészipari fejlesztési cé
lok az ország nehezebb gazdasági viszonyai között is ma
radéktalanul valósuljanak meg, az anyagi források biz
tosítására irányuló sokirányú intézkedések mellett. Mi

vel az 1980-tól bekövetkező gazdasági szabályozó vál
tozások a fejlesztési források további szűkülését ered
ményezik, a konferencia kéri a KGM-et és az OMFB-t, 
nyújtson segítséget annak érdekében, hogy a műsza
ki fejlődés az elektronikában ne szenvedjen további 
kényszerű lelassulást; 

— szükségesnek tartja, hogy minden elektronikai ipari be
rendezés- és alkatrészgyártó vállalat szoros, célratörő 
együttműködést folytasson egymással, és kölcsönösen 
támogató magatartást tanúsítson azoknak a közös ipa
ri céloknak eléréséhez, amelyek vállalatonként diffe
renciált módon, de végső fokon az egész elektronikai 
ipar hatékonyságának növelését szolgálják; 

— fontosnak ítéli, hogy a vállalatok a leggondosabban 
mérlegelt és a jövőt a mai ismeretek szerint legjobban 
körvonalazó információkkal segítsék elő az Elektroni
kai Központi Fejlesztési Program megalapozott kidol
gozását; 

— megállapítja, hogy a konferencián elhangzott szakmai 
előadások szakmai színvonala 'emelkedett és szükséges
nek tartja lehetőséget adni nyomtatásban történő pub
likálásukhoz. 

A konferencián a szakma képviselőinek széles körű, sze
mélyes eszmecserékre nyílott lehetőségük, mind az átfogó 
jellegű prognosztikai, mind az alkatrészgyártás területén el
ért eredményekről, továbbá a felhasználói tapasztalatokról, 
igényekről és az alkalmazástechnikai problémákról. 

A konferencia a továbbiakban is szükségesnek tartja éven
ként megrendezni a hagyományos alkatrész-konferenciát mint 
társadalmi fórumot. Ezzel szükséges ugyanis biztosítani azt 
a lehetőséget, hogy a szakma képviselői az alkatrészipar fej
lődésével kapcsolatosan — a hivatali kötöttségektől bizonyos 
mértékig függetlenítetten — kaphassanak információt és fejt
hessék ki véleményüket. 
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